
 

DEN NORSKE KIRKE 

Lillehammer kirkelige fellesråd 

  

Lillehammer kirkelige fellesråd Telefon: 97 99 13 01 

Fåberggt 128   
2615 Lillehammer                                                                   e-post, kirkevergen: mh853@kirken.no 

PROTOKOLL FRA MØTE I LILLEHAMMER KIRKELIGE FELLESRÅD  

 

Møtetid: Onsdag 4.oktober 2023 kl. 18.30 – 21.30 

Møtested: Møterommet på Kirkekontoret 

            

Til stede: 

Regine Klem, Ragnar Granaasen, Erik A. Dahl, Bård Jostein Myhren, Torgeir Kval, Jytte 

Sonne, Kristinn Olason (vara for prost) 

 

Forfall: 

Prost Ann Cathrin O. Tomten. Carina Gjelsvik (vara kunne ikke møte) 

 

Fra administrasjonen: 

Kirkeverge Beate Husa og assisterende kirkeverge Reidun Bjørke 

 

SAK NR. SAKSTITTEL 

 

44/23 Åpning v/Kristinn Olson 

 

45/23  Godkjenninger 

Innkalling/saksliste og protokoll fra møte 6.sept. og ekstraordinært møte 

22.sept. 2023 

 

  Forslag til vedtak: 

  Innkalling/saksliste og protokoll godkjennes. 

 

  Fra behandlingen av saken: 

Da ny kirkeverge akkurat har startet, og avtroppende kirkeverge har hatt 

permisjon, ble det ikke laget forslag til investeringsbudsjett i tide til at det ble 

sendt ut sammen med papirene til dette møtet. Forslaget ble sendt ut dagen før 

møtet, 3. oktober, og foreslås satt opp som egen sak i dag. Rådet støttet dette. 

 

Fellesrådets leder meldte også en sak til eventuelt. 

 

  Vedtak:  

Som forslag til vedtak, men sakslisten utvides med en ny sak, forslag til 

investeringsbudsjett for 2024-2027. Den settes opp som sak 48/23. Sakene 

deretter tildeles nye saksnumre fortløpende. 

 

 46/23  Orienteringssaker 

  Nytt fra menighetsrådene, prosten, kommunen og kirkevergen 

 

Det avholdes kurs for nye menighetsråd i Sør-Gudbrandsdal prosti 

16.november 2023 på Øyer Gjestegård kl 17.30 – 21.00. Det er 

stiftsdirektør Freddy Knutsen og kommunikasjonsrådgiver Jorun Vang 

fra bispedømmet som kommer og holder kurset. 



 2 

I møtet ble der orientert om følgende: 

Saksumdal: 

- Konfirmantjubileum avholdt med fem jubilanter 

- Trosopplæringsplan skal til behandling neste møte 

- Har en plan for overføring mellom gammelt og nytt menighetsråd 

Vingrom: 

- Hadde møte 3. oktober 

- Har planlagt konfirmantjubileum, åtte påmeldte 

- Skal ha møte med nytt menighetsråd 18. oktober 

Lillehammer: 

- Økonomien i kirkesenteret er positiv 

- Hyggelig velkomst for ny sokneprest Dagfinn Follerås 

- Gjennomsnittsalder for påtroppende menighetsråd er 20 år lavere enn for 

avtroppende 

Fåberg: 

- Hadde møte 3. oktober, planlegger nytt møte 19. oktober med påtroppende 

menighetsråd 

Nordre Ål: 

- Valgresultatet viser at to av medlemmene i eksisterende råd fortsetter, 

positivt med kontinuitet 

- Nytt råd har fått informasjon om kursdag 16. november og møter 

- Fin avskjedsgudstjeneste for tidligere sokneprest Oddgeir Bolstad 

- Glad for at de har prostiprest som fungerende sokneprest 

 

Kommunen: 

- Perioden siden sist møte har vært preget av valgkamp, valg og 

forhandlinger 

- Større saker for høsten blir barnehage- og skolestruktur, og planer knyttet 

til eldreomsorg 

 

Prost: 

- Prestene har hatt fagdager, og et av temaene var nedbemanning grunnet 

krevende økonomi i bispedømmet, mulig minus på 8 millioner 

- Vårt prosti blir ikke rammet av nedbemmaning nå 

 

Kirkeverge: 

- Ny kirkeverge hadde første arbeidsdag 2. oktober, fin overgang sammen 

med avtroppende kirkeverge og assisterende kirkeverge, takknemlig for 

varm mottakelse 

- Orienterte fra møte med kommunen og med begravelsesbyråene 

- Organist i 100 % stilling ansatt i Lillehammer, starter 1. januar 2024 

- Trosopplærer i 50 % stilling ansatt, startet 1. oktober 

 

Forslag til vedtak:   

  Informasjonen tas til orientering 

 

  Vedtak: Som forslag til vedtak. 
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47/23   Forslag til driftsbudsjett 2024. 

  Forslaget var vedlagt. 

   

  Forslag til vedtak: 

Forslaget til driftsbudsjett vedtas med eventuelle endringer. 

 

Fra behandlingen av saken: 

Assisterende kirkeverge orienterte om det utsendte forslaget og svarte på 

spørsmål fra rådet. 

- Det er lagt inn et forslag på 3,9 % lønnsøkning 

- For 2023 var forslag til økning på 3 % mens reell økning ble 5,4 % 

- Det er lagt inn 15 % økning på pensjon, det er 13 % som er vanlig, men 

årets regnskap viser høyere pensjonsutgifter enn tidligere 

- Vi har leiekontrakt på 5 år for kontorlokalene, og er nå inne i andre år av 

kontrakten. Det ble påpekt fra rådet at kontorkapasiteten er svært god, og at 

dette er noe som kan vurderes i videre arbeid. 

 

Vedtak: 

Forslaget til driftsbudsjett vedtas uten endringer. 

 

48/23   Forslag til investeringsbudsjett 2024-2027 

  Forslaget var sendt ut til rådet 3.oktober.  

 

  Fra behandlingen av saken: 

 Kirkeverge og assisterende kirkeverge orienterte om forslaget og svarte på 

spørsmål.  

 

Erik A. Dahl viste til prosjekteringsarbeidet som nylig er ferdig for 

parkeringsplassen ved Fåberg kirke, og at det der er foreslått en passende 

plassering for mulig servicebygg. Et slikt bygg kan romme toaletter, møterom 

med ulike funksjoner, lager o.l. I forslaget til investeringsbudsjett er det 

foreslått prosjektering av driftsbygning på Fåberg. Dette forstås som et bygg 

med færre funksjoner/mindre fleksibilitet enn et servicebygg, og Dahl foreslo 

derfor teksten endret fra «driftsbygning» til «servicebygg». 

 

  Forslag til vedtak: 

Forslaget til driftsbudsjett vedtas med eventuelle endringer. 

 

Vedtak: 

Forslaget til investeringsbudsjett ble vedtatt med følgende endringer: 

 

- 2024: Teksten «Prosjektering driftsbygning Fåberg kirkegård» endres 

til «Prosjektering servicebygg Fåberg kirkegård». 

- 2025. Teksten «Driftsbygning Fåberg kirkegård» endres til 

«Servicebygg Fåberg kirkegård». 

 

 

49/23  Veien fra Kringsjåvegen og opp til parkeringsplassen på sørsiden av 

Nordre Ål kirkegård. 
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 Bakgrunn for saken: Beboerne som har innkjøring til sine eiendommer 

Kringsjåvegen 27, 29, 31 og 33 har tatt kontakt med fungerende kirkeverge, 

Reidun Bjørke, om vedlikeholdet av denne vegen. Den har fått hard medfart 

etter stormen «Hans». De trodde at Lillehammer kirkelige fellesråd hadde 

ansvar for denne vegstubben. 

Reidun Bjørke tok kontakt med tjenesteområdeleder Truls Hanssen i 

kommunen og han opplyste om at ifølge kartet over området står denne vegen 

oppført som privat. 

Det ble avholdt et møte med beboerne sammen med Reidun Bjørke og Beate 

Husa (ny kirkeverge) fredag 22.09.23. 

I møtet kom vi fram til at vi foreløpig ikke danner et veilag men prøver å få 

kommunen til å omgjøre denne vegen til kommunal veg. Vi sender et brev til 

kommunen om dette. Vi mener at vegen inn til kirkegården må anses å være 

kommunal, da kirkegården er et offentlig sted. I tillegg brukes 

parkeringsplassen av Nordre Ål skole, nesten daglig av foreldre som bringer og 

henter barn på skolen til skolen arrangementer. Det er også kommunens folk 

som brøyter denne vegen om vinteren. 

 

I tillegg tar vi på oss arbeidet med å gjøre vegen farbar og tar kontakt med 

Barlund for en befaring og pris. Vi har fått et foreløpig tilbud på kr 25. – 

30.tusen.  

 

Kartutsnitt deles ut i møtet. 

 

 Fra behandlingen av saken: 

 Det ble delt ut kartutsnitt, og gitt en muntlig orientering. Rådet støttet at det 

skrives et brev til kommunen om veien, og mener det er naturlig at veien 

omklassifiseres til kommunal vei, i lys av bruken den har i dag. Kirkevergen 

foreslo følgende alternative vedtaksformulering: Lillehammer kirkelige 

fellesråd mener denne veien bør omklassifiseres fra privat til kommunal vei, og 

ber kirkevergen om å sende brev til kommunen med oppfordring om å vurdere 

dette.  

  

 Forslag til vedtak: 

Lillehammer kirkelige fellesråd er enig i at vi må anse denne vegen som 

kommunal og vi imøteser svaret fra tjenesteområdeleder Truls Hanssen. 

 

Vedtak:  

Lillehammer kirkelige fellesråd mener denne veien bør omklassifiseres fra 

privat til kommunal vei, og ber kirkevergen om å sende brev til 

kommunen med oppfordring om å vurdere dette. 

 

 

50/23  Evaluering av valg til nytt menighetsråd og bispedømmeråd 2023. 

 

  Forslag til vedtak: Fellesrådet tar evalueringen til etterretning. 

 

  Fra behandling av saken: 

Det er etterspurt et eget skjema for evaluering, men det finnes ikke. 

Fra rådets runde kom følgende frem: 
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- Digital avlegging av stemme så ut til å fungere 

- I Fåberg opplevde noen av de som skulle stemme at det var komplisert med 

to valg 

- Det krever et stort apparat å gjennomføre valget 

- I Vingrom var det usikkerhet rundt en liste med stemmeberettigede som 

angivelig manglet, men det bygget på en misforståelse. Dette understreker 

behovet for opplæring/informasjon.  

- Tre sokn hadde valglokale i Håkons Hall, men valglokalet for kirkevalget 

opplevdes litt avsides, og man måtte ta heis. Det bør vurderes om det er 

hensiktsmessig med felles valglokale eller om det bør splittes opp. 

- I Saksumdal var det noen som opplevde at det var vanskelig å finne frem til 

valglokalet. 

- Valglokalet i Håkons Hall var også åpent søndagen, og håndballturneringen 

som ble avholdt samme dag medførte en del bråk. 

- Valget ble avholdt i en gjennomgangskorridor, det er uheldig. 

- Bør være bedre forhåndsorientering om valget i menighetene, og om mulig 

bør en starte et år før for å finne kandidater. 

- Viktig med nok vakter i valglokalet, minst tre per råd. 

- Viktig med god opplæring på forhånd for alle som stiller som vakter. 

- Velgere bør forhøre seg om hvilken menighet de tilhører før de går inn i 

valgavlukket (viktig dersom flere sokn har felles valglokale) 

- Noen klaget på dårlig lys i stemmeavlukket. 

- Kandidatenes kontaktopplysninger bør samles inn så snart de har sagt seg 

villig til å stå på liste, og de bør tilskrives personlig når de er valgt, så raskt 

som mulig. 

 

Vedtak: Som forslag til vedtak. 

 

51/23  Evaluering av siste års arbeid i fellesrådet. 

 

  Forslag til vedtak: Fellesrådet tar evalueringen til etterretning. 

  

 Fra behandlingen av saken: 

- Det har vært tilfredsstillende saksbehandling og sakene har vært godt 

opplyst med tydelige vedtak. 

- Ansvaret som arbeidsgiver har gått rimelig bra. 

- Det har vært viktig og nødvendig med befaring av kirker og gravplasser. 

- Administrasjonen er raske med protokollen 

- Arbeidsmiljø bør tas opp som eget tema i det nye rådets arbeid. 

- Gravferdsskikker endrer seg, dette blir et viktig tema for nytt råd. 

- Det kan innhentes innspill og råd fra andre fellesråd til hjelp i arbeidet. 

- Viktig med et godt årshjul, det kan også vurderes å ha en egen årsplan for 

fellesrådet. 

- Det er viktig å se og ivareta forskjellene mellom menighetene, for eksempel 

forskjell på «by» og «land». 

- Noen av sakene kan utredes bedre skriftlig i forkant, selv om 

saksbehandlingen er tilfredsstillende når skriftlig og muntlig informasjon 

sammenholdes. 

- Kommunestyrets medlemmer trenger å vite mer om hva kirken gjør, det bør 

søkes ivaretatt i neste periode. 
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Vedtak: Som forslag til vedtak. 

 

52/23   Eventuelt 

 Saker til eventuelt må meldes inn i starten av møtet. 

  Fra behandlingen av saken: 

 Fellesrådsleder orienterte om at rådets siste møte er 29. november, og at dette 

blir et felles møte mellom avtroppende og påtroppende råd. Nytt fellesråd 

overtar ansvaret 1. desember. 

 

 Fellesrådets leder takket rådet for godt arbeid, og kom i tillegg med gode ord til 

hver enkelt. Hun delte også ut lys og salt til hvert av medlemmene.  

 

 Assisterende kirkeverge takket Regine Klem for hennes gode innsats som 

fellesrådsleder. 

 

 

  Beate Husa 

  Kirkeverge/referent 

 

 

Vedlegg til protokollen: Vedtatt driftsbudsjett og investeringsbudsjett 


